
Протокол № З
Засідання громадської ради при Державному агентстві України з 

питань мистецтв та мистецької освіти

26 вересня 2022 року

Присутні:
Члени громадської раді при Держмистецтв:
Гордієнко Алла Іванівна 
Євдокименко Світлана Павлівна 
Ільчук Тетяна Вікторівна 
Котлякова Лариса Костянтинівна 
Приходько Ольга Василівна 
Сьомкін Сергій Вікторович 
Ховзун Богдан Петрович

Представники Держмистецтв:
Пазиченко Світлана Михайлівна - секретар громадської ради при 
Держмистецтв.

1. Про затвердження порядку денного засідання громадської ради

СЛУХАЛИ:
Гордієнко Аллу - голову громадської ради при Держмистецтв, яка 

запропонувала порядок денний засідання.

ВИРІШИЛИ:
Затвердити порядок денний засідання громадської ради при 

Держмистецтв у такому вигляді:

1. Обговорення пропозицій щодо використання мистецькими закладами 
дієвих методів проведення онлайн навчання під час воєнного стану.

2. Необхідність обміну досвідом з європейськими колегами для 
популяризації класичного мистецтва серед дітей та молоді.

3. Розгляд пропозицій Держмистецтв щодо внесення змін до Указу 
Президента України від 20 жовтня 1998 року № 1152 «Про державну 
підтримку культури і мистецтва в Україні» (зі змінами, внесеними згідно з 
Указами Президента України від 19 серпня 2002 року № 721, від 06 червня 
2006 року № 481, від 31 жовтня 2013 року № 602, від 09 листопада 2018 року 
№ 358). ’

4. Рекомендації щодо актуалізації навчальних фондів мистецьких 
закладів освіти під час воєнного стану.

5. Інше

ГОЛОСУВАЛИ:
«за» -  7; «проти» -  0; «утримались» -  0.

Рішення прийнято одноголосно.



2. Обговорення пропозицій щодо використання мистецькими 
закладами дієвих методів проведення онлайн навчання під час воєнного 
стану

СЛУХАЛИ:
Євдокименко Світлану, яка окреслила своє бачення стану організації 

онлайн навчання у закладах мистецької освіти.

У свою чергу всі члени громадської ради при Держмистецтв обговорили 
ряд проблем, які постають як перед викладачами, так і перед керівниками 
мистецьких закладів під час проведення онлайн навчання.

Як варіант вирішення ряду питань з організацією онлайн навчання 
Євдокименко Світлана, Ільчук Тетяна, Приходько Ольга запропонували 
звернутись до Держмистецтв з проханням створити роз’яснюючі та навчальні 
матеріали для викладачів мистецьких закладів освіти.

Зі свого боку Ховзун Богдан акцентував увагу на можливості вирішення 
цих проблем шляхом ефективного використання в роботі вже наявних для 
викладачів платформ та ресурсів, а також через адаптацію матеріалів та 
програм за якими працюють європейські заклади мистецької освіти. Він 
запропонував долучити до роботи по збору таких платформ Державний 
науково-методичний центр змісту культурно-мистецької освіти.

Сьомкін Сергій запропонував створити підбірку таких програм та 
платформ, що були б корисні для викладачів, та розповсюдити її через 
інформаційні ресурси Держмистецтв.

В результаті всі члени громадської ради підтримали пропозицію 
звернутись до Держмистецтв та Державного науково-методичного центру 
змісту культурно-мистецької освіти щодо сприяння у вирішенні озвучених 
проблемних питань.

ВИРІШИЛИ:

2.1. Звернутись до Державного науково-методичного центру змісту 
культурно-мистецької освіти з пропозицією створення підбірки доступних 
навчальних матеріалів, що допоможуть під час організації та проведення 
онлайн навчання у мистецьких закладах освіти.

2.2. Звернутись до Держмистецтв з приводу розповсюдження цієї 
інформації на заклади мистецької освіти та виставлення цієї підбірки у 
вільний доступ для загального користування.

2.3. Звернутись до Держмистецтв щодо відновлення питання про 
створення, за сприяння Міністерства культури та інформаційної політики 
України, електронної бази «Мистецька школа в смартфоні» або за наявності 
можливостей створення адаптованої версії подібної польської бази.



ГОЛОСУВАЛИ:
«за» -  7; «проти» -  0; «утримались» -  0.

Рішення прийнято одноголосно.

3. Необхідність обміну досвідом з європейськими колегами для 
популяризації класичного мистецтва серед дітей та молоді

СЛУХАЛИ:
Євдокименко Світлану, яка розповіла про обмін досвідом українських 

митців та викладачів з європейськими колегами у воєнний час.

Також Євдокименко Світлана, Приходько Ольга, Богдан Ховзун 
розповідали про колаборації знаних зарубіжних й вітчизняних колективів з 
малими колективами та навчальними закладами з метою обміну досвідом та 
сприяння професійного розвитку останніх.

Всі члени громадської ради підкреслили важливість і доцільність 
подібної співпраці, однак на сьогодні реалізація подібних проектів є вкрай 
ускладненою через ряд зовнішніх чинників.

Сьомкін Сергій запропонував продовждити в подальшому розгляд цього 
питання, оскільки на його вирішення впливають ряд факторів, що наразі не 
залежать від Держмистецтв та виникли у зв'язку з воєнним станом в Україні.

ВИРІШИЛИ:
3.1. Продовжити подальше вивчення цього питання та наразі обмежитись 

виключно обговоренням у зв'язку з неможливістю винесення конкретних 
пропозицій, що могли б бути реалізованими в умовах воєнного стану.

ГОЛОСУВАЛИ:
«за» -  7; «проти» -  0; «утримались» -  0.

Рішення прийнято одноголосно.

4. Розгляд пропозицій Держмистецтв щодо внесення змін до Указу 
Президента України від 20 жовтня 1998 року № 1152 «Про державну 
підтримку культури і мистецтва в Україні» (зі змінами, внесеними 
згідно з Указами Президента України від 19 серпня 2002 року № 721, 
від 06 червня 2006 року № 481, від 31 жовтня 2013 року № 602, від 09 
листопада 2018 року № 358)

СЛУХАЛИ:
Євдокименко Світлану, яка запропонувала всіх ознайомитись з 

матеріалами наданими Держмистецтв для громадської ради для обговорення 
цього питання.



ВИРІШИЛИ:

Розглянувши матеріали надані Державним агентством України з питань 
мистецтв та мистецької освіти, погодитись зі змінами запропонованими 
Держмистецтв до Указу Президента України від 20 жовтня 1998 року № 1152 
«Про державну підтримку культури і мистецтва в Україні» (зі змінами, 
внесеними згідно з Указами Президента України від 19 серпня 2002 року № 
721, від 06 червня 2006 року № 481, від 31 жовтня 2013 року № 602, від 09 
листопада 2018 року № 358).

ГОЛОСУВАЛИ:
«за» -  7; «проти» -  0; «утримались» -  0.

Рішення прийнято одноголосно.

5. Рекомендації щодо актуалізації навчальних фондів мистецьких 
закладів освіти під час воєнного стану

СЛУХАЛИ:
Гордієнко Аллу, яка розповіла про необхідність актуалізації навчальних 

фондів мистецьких закладів освіти та про перші кроки, що вже зроблені в 
цьому напрямку.

Ховзуна Богдана, який наголосив на важливості цього питання на 
запропонував звернутись до Державного науково-методичного центру змісту 
культурно-мистецької освіти з проханням внести зміни до навчальних 
програм починаючи з 2019 року.

Приходько Ольгу, яка запропонувала зібрати всі посилання на всі наявні 
нотні активи для надання такої підбірки викладачам закладів мистецької 
освіти, оскільки це дуже б допомогло їм в роботі.

Також члени громадської ради наголосили на можливості використання 
викладачами і програм та матеріалів європейських ресурсів.

ВИРІШИЛИ:
5.1. Звернутись до Державного науково-методичного центру змісту 

культурно-мистецької освіти з пропозицією поновити роботу щодо 
наповнення репозитарію та актуалізації навчальних програм.

5.2. Звернутись до Держмистецтв з проханням створити перелік 
допоміжних ресурсів, які б викладачі закладів мистецької освіти могли б 
використовувати в роботі додатково до посібників і підручників та надати 
таку підбірку у вільний доступ для загального користування.

ГОЛОСУВАЛИ:
«за» -  7; «проти» -  0; «утримались» -  0.

Рішення прийнято одноголосно.



6. Інше

СЛУХАЛИ:
Пропозиції від всіх членів громадської ради щодо дати наступного 

засідання та питань, які будуть розглядатись на порядку денному цього 
засідання.

ВИРІШИЛИ:
6.1. Призначити наступне засідання громадської ради при Держмистецтв 

на 05 грудня 2022 року.
6.2. Включити до порядку денного засідання, що відбудеться 05 грудня 

2022 року, наступні питання:
6.2.1. Обговорення заходів щодо наповнення базової мережі закладів 

культури та закладів освіти сфери культури.
6.2.2. Обговорення формуванням нормативно-правової бази, спрямованої 

на підтримку, розвиток меценатства та регулювання меценатської допомоги у 
сфері культури.

6.3. Підтримати пропозицію від Світлани Євдокименко щодо 
інформаційної, та у разі можливості технічної, підтримки Держмистецтв 
ініціатив від членів громадської ради присвячених питанням мистецтва та 
мистецької освіти.

ГОЛОСУВАЛИ:
«за» -  7; «проти» -  0; «утримались» -  0.

Рішення прийнято одноголосно.

Голова громадської ради

Секретар громадської ради С. Пазиченко

А. Гордієнко


